
  

VKK DAG  ZATERDAG 19 OKTOBER 2024  

Het beoordelen van onze Nederlandse 
rassen….Het zijn niet zo maar rassen  

Locatie: Zalencentrum De Camp, Woudenberg  

09.30 - 10.00 Inloop  

10.00 - 10.15 Opening door de voorzitter van de VKK  

10.15 - 11.00 Van het Friese paard naar de Friese Stabij  

Dr. Wim Back is dierenarts met vervroegd pensioen. Thans mag hij bestuurslid zijn 

van het KFPS. De Koninklijke Vereniging “Het Friesch Paarden Stamboek”. Hij heeft 

zijn expertise ingezet bij de Universiteiten van Gent en Utrecht, waarbij hij bijna 

30 jaar ECVS-specialist in Equine Surgery was. Hij promoveerde op het onderwerp 

‘de ontwikkeling en locomotie van veulen tot volwassen paard’. Wim was ook de 

initiator bij het onderzoek naar waterhoofd- en dwerg gen bij Friese paarden en wil 

zich graag inzetten voor een volgende stap in de aanpak van erfelijke gebreken. Is 

de aanpak van erfelijke gebreken en het herkennen daarvan zo vele anders als dat 

bij onze Nederlandse rassen of zijn er ook paralellen te trekken? Hoe kunnen we 

leren van de onderzoeken die Wim Back meer dan 30 jaar lang deed.   

11.00 – 11.20 Pauze  

11.30 – 13.00 Het fokken van gezonde rashonden, kan dat nog met behoud van de 

raskenmerken?  

Onze stelling van vandaag “de essentie van een ras zit in de eigenschappen, niet in 
raszuiverheid”. Dr. Jack Windig van de WUR houdt zich bezig met de vraag hoe de 
fokkerij voor gezonde honden het beste vorm kan worden gegeven. Welke 
gezondheidsproblemen spelen er binnen de NL Rassen en hoe gaan we daar als 
keurmeesters verantwoord mee om in de ring?  
  

Er is nu veel belangstelling voor een outcross om problemen op te lossen in de 
rashondenwereld. Maar wat is het nut van een outcross bij onze Nederlandse rassen 
en welke problemen los je er eigenlijk mee op?  Outcross is een soort heiligschennis 
in de rashondenwereld, maar dit is niet altijd zo geweest. Er was een tijd dat ook 



bij rashonden regelmatig gekruist werd. In de veeteelt is outcross al lang 
gemeengoed geworden, want kruisingen dienen een doel, ze hebben een nut.  
Hoe ziet een wetenschapper een outcrossprogramma en hoe werkt dat in de 

praktijk. Hoe kijken wij als keurmeesters er naar als we honden keuren. Binnen 

onze NL rassen, maar ook daarbuiten.  

 

13.00 – 14.00 uur Pauze met lunch  

14.00 – 16.00 uur Het beoordelen van Nederlandse rassen   

Binnen dit blok laten we vier ervaren mensen uit  de praktijk van de verenigingen 

van de Nederlandse rassen aan het woord. Gabri Koster, Astrid Straaijer, Diana 

Striegel en Henk van de Weitgraven, spreken over de stand van de Nederlandse 

rassen op gebied van gezondheid, gedrag en welzijn.  Hoe brengen we het vandaag 

gehoorde in de praktijk? Hoe informeren we collega’s? Waar gaan we de komende 

jaren bij het keuren van onze NL Rassen op letten,  wetende dat er in haast alle 

rassen out cross gepland is en dat voor velen een voorwaarde is voor het 

verbeteren van onze rassen in de toekomst.  

Vertegenwoordigers van de Nederlandse Rassen verenigingen worden ook 

uitgenodigd zodat ook zij kunnen mee discussiëren.   

16.00 – 16.10 Afsluiting door de voorzitter van de Raad van Beheer op Kynologisch 

Gebied in Nederland  

16.10 – 17.00 Borrel  

De kosten  

Leden van de VKK betalen voor het programma, inclusief lunch en enkele 
consumpties gedurende de dag een bedrag van € 50,--. Niet leden van de VKK 
betalen € 65,--. De kosten dienen bij aanmelding voldaan te worden op 
NL95INGB0000305800 t.n.v. Vereniging van Keurmeesters. Vermeldt dan wel voor 
welke deelnemer betaald wordt.  
  

Aanmelden  

  

Vanwege de financiële haalbaarheid van deze dag hebben we wel een minimum 
aantal aanmeldingen nodig. Daarom vragen wij u zo spoedig mogelijk doch uiterlijk 
1 oktober a.s. aan te melden. Aanmelden doet u bij onze penningmeester Wilma 
Hell-Frijters, email penningmeester@keurmeesters.nl  
  

Accreditatiepunten  

 

Met de portefeuillehouders opleidingen en keurmeesters van de RvB is de afspraak 

gemaakt dat keurmeesters die deze dag volledig bijwonen in totaal 30 

accreditatiepunten op hun puntentotaal voor de nascholing mogen bij schrijven.  


